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ÖSTERMALMS   
STADSDELSFÖRVALTNING           Protokoll  
HANDIKAPPRÅDET                    2006-10-12  
 

Justerat: 2006-10-17 
 
 
………………………….   ……………………………. 
Margareta Lilliestråle FA        Ulf Lettermark SRF 
 
Närvarande:  
Ledamöter: mötesordförande Margareta Lilliestråle FA 

  Per-Ola Larsson RSMH §§ 1-7 
Ulf Lettermark SRF  
Åsa Borgström  NHR §§ 1-7 
 

Frånvarande:  Agnetha Mbuyamba  RBU 
Anita Åkerhielm HiS 
Jan Wihlborg (avgått) IFS 
 

Sekreterare:   Solveig Blid  
 
Nämndledamöter: ordförande Rolf Lindell (s) §§ 1-6 

  vice ordförande  Helena Bonnier (m) §§ 1-6 
 

Tjänstemän:  stadsdelsdirektör Carina Lundberg Uudelepp §§ 1-6 
  programchef Anna-Lena Christensson  §§ 1-6 
  enhetschef  Håkan Wiegandt §§ 1-7 
   

Sammanträdet hölls vid Östermalms stadsdelsförvaltning, Karlavägen 104, i 
sammanträdesrummet Gärdet kl. 13.30-16.30. 
 
§ 1. Sammanträdet öppnas 
Mötesordföranden Margareta Lilliestråle, öppnade mötet och hälsade alla välkomna.  
 
§ 2. Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkändes. Inga övriga frågor anmäldes. 
 
§ 3. Utseende av protokolljusterare 
Per-Ola Larsson utsågs att tillsammans med mötesordföranden Margareta Lilliestråle justera 
dagens protokoll. Se punkt 13, övriga frågor. 
 
§ 4. Datum för protokollsjustering 
Protokollet finns för justering på förvaltningens reception Karlavägen 104, 2006-10-17 efter 
kl 9.00.  
 
§ 5. Föregående protokoll  
Föregående protokoll 2006-09-07 godkändes och lades till handlingarna.  
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Fråga uppkom om rådet är beslutmässigt då så få ledamöter är närvarande.  
 
Solveig Blid svarade att det i instruktion för nämndanknutna handikappråd inte anges något 
antal närvarande ledamöter för att rådet ska anses vara beslutsmässigt. Inga formella beslut 
fattas. 
 
§ 6. Nämndens presidium 
I handikapprådens instruktioner står att rådet en gång per år ska träffa hela nämnden och en 
gång nämndens presidium, d.v.s. ordföranden och vice ordföranden. Rolf Lindell och vice 
ordf. Helena Bonnier var därför med på mötet under §§ 1-6.  
 
Nämndledamöterna informerade att med anledning av majoritetsskifte i staden kommer 
Helena Bonnier vara ordförande i stadsdelsnämnden 2006-11-01 till 2006-12-31. Rolf Lindell 
kommer under denna tid att vara vice ordförande. Ledamöter till nämnderna för kommande 
mandatperiod utses i december.  
 
Följande frågor hade formulerats av rådet inför mötet med presidiet: 

- Vad vill nämnden/presidiet får ut av handikapprådet, som inte känner att de är ett 
rådgivande organ? 

- Hur diskuterar ledamöterna handikapprådets ställningstaganden i olika frågor? 
- Diskussion om Socialstyrelsens rapport om insatser för personer med psykisk 

funktionsnedsättning, sammanfattning ca 20 sidor, (med i utskick med föregående 
mötesprotokoll) 

 
- Vad vill nämnden/presidiet får ut av handikapprådet, som inte känner att de är ett 

rådgivande organ? 
 
Enligt Helena Bonnier och Rolf Lindell framkommer information och kunskap från 
handikapprådet, såsom rådgivande organ, till nämndledamöterna. Handikapprådets protokoll 
läses av ledamöterna och diskuteras på gruppmöten innan nämndsammanträde. Inför 
beslutsfattande tar ledamöterna ställning utifrån synpunkter och förslag som framkommer från 
både förvaltningen och handikapprådet. Nämnden anser att de har en kompetent förvaltning, 
som ger bra underlag inför beslutsfattande. Beslutanderätten åligger nämnden. 
 

- Hur diskuterar ledamöterna handikapprådets ställningstaganden i olika frågor? 
 
Inför nämndsammanträden och beslutsfattande läser ledamöterna protokollen från 
handikappråden. De väger in synpunkter som framkommer i tjänstutlåtanden och från 
handikapprådet samt diskuterar på gruppmöten fram sitt ställningstagande, utifrån den 
samlade information som framkommer.   
 
Förslag uppkom om att ha en särskild punkt för handikapprådets synpunkter, i 
tjänstutlåtanden som berör målgrupperna. Carina Lundberg Uudelepp påpekade att det i så 
fall ska gälla för alla råd, handikappråd, pensionärsråd och ungdomsråd. 
 
Handikapprådet ser gärna att det kommer någon politiker till rådets sammanträden.  
 
En del frågor som tas upp på handikapprådet kan hänvisas till kommunstyrelsens 
handikappråd, vilket också gjorts någon gång.  
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Från och med november kommer handikapprådet att ha teman för sina sammanträden. 
Sammanträdet 2006-11-02 kommer att handla om personer med psykisk funktionsnedsättning. 
Mötesordförande Margareta Lilliestråle uttryckte att det vore trevligt om någon politiker 
kommer till mötet.  
 

- Diskussion om Socialstyrelsens rapport om insatser för personer med psykisk 
funktionsnedsättning. 

 
Rolf Lindell framförde med anledning av Socialstyrelsens skrivelse att nämndens och 
förvaltningens arbete har kommit långt. Några punkter kan förbättras: 
 

• Kartläggning av brukare 
• Information till de personer som berörs 
• Större klarhet om gällande styrdokument och hur de ska tillämpas 
• Bättre samordning mellan de olika instanser som brukarna är beroende av, t.ex. 

stadsdelsförvaltningen och landstinget 
• Mer planmässig bedömning av enskilda personer behov 

 
Vid länsstyrelsens tillsynsrapport 2004 framkom kritik på några punkter. 
 
RSMH:S ledamot framförde förslag på att en arbetsgrupp ska tillsättas för att arbeta med 
bostadsfrågan för personer med psykisk funktionsnedsättning, att t.ex. ett hus kan ställas till 
förfogande för målgruppen..  
 
Rolf Lindell svarade att det för närvarande byggs mer bostäder i Stockholm än det gjorts på 
många år, att det i bostadsbyggandet också inbegrips bostäder för personer med olika 
funktionsnedsättning och att det inte är troligt att det går att bygga fler bostäder än det görs 
just nu.   
 
Carina Lundberg Uudelepp informerade om att det planerats 6 gruppbostäderna för personer 
med olika funktionsnedsättning, i Hjorthagen, men byggnationen har försenats p.g.a. 
överklagningar av beslut.  
 
Håkan Wiegandt redogjorde för att det för målgruppen personer med psykisk 
funktionsnedsättning, förutom de två gruppboenden som blir klara för inflyttning under 2007, 
också finns stödboende, försöks- och träningslägenheter ( f.n. 8 st) och egna boenden med 
boendestöd. Personer i målgruppen får också förtur till egna bostäder, där de kan erbjudas 
boendestöd vid behov. För yngre brukare kan framförallt boende i egna lägenheter, med stöd, 
vara aktuellt.  
 
Carina Lundberg Uudelepp informerade om att det inte diskuterats att ställa hus till 
förfogande för speciella målgrupper. Målet är att alla människor ska finnas med ”ute” i 
samhället. De enskilda lägenheter och stöd- och gruppboenden som reserveras för personer i 
målgrupperna är insprängda i hus med andra medborgare.  
 
Vad gäller information ställde Helena Bonnier frågan till rådet om hur de ser på 
förvaltningens information.  
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Handikapprådets ledamöter anser att den information som finns för närvarande inte är 
tillräckligt informativ och lättillgänglig. De går inte utgå från att alla brukare i 
målgrupperna har, ska ha, eller kommer att ha tillgång till datorer. Bland personer med 
psykisk funktionsnedsättning är bedömningen hos RSMH:s ledamot att tillgången till datorer 
i hemmen är låg.  
 
Håkan Wiegandt redogjorde för att vad gäller socialpsykiatrins brukare så finns det nu en 
samverkansöverenskommelse med landstinget. Det finns forum för informationsöverföring 
och samverkan kring enskilda personer. Socialtjänsten ska få information från landstinget om 
en person är i behov av insatser från Socialtjänsten – Socialpsykiatriska enheten. 
Socialpsykiatriska enhetens insatser är inte till för alla personer som har psykiska problem, 
utan för de som har allvarliga, långvariga psykiska problem. Behandling för målgruppen 
åligger landstinget. Håkan Wiegandts bedömning är att enheten, genom landstinget, får god 
kunskap om de personer som har behov av enhetens insatser.  
 
Carina Lundberg Uudelepp informerade om att det för närvarande utformas broschyrer för 
alla Socialtjänstens enheter och att bättre information på hemsidan är under upparbetning. I 
stället för att skicka hem information till alla tänkbara brukare i en målgrupp finns 
möjligheten att annonsera i tidningar t.ex.  
 
RSMH:s ledamot anförde att förvaltningen och nämnden inte fullgör sina skyldigheter enligt 
lagen gällande den målgrupp han företräder, personer med psykisk funktionsnedsättning. 
 
Rolf Lindell svarade att enligt jurister som konsulterats och bedömt olika ärenden så följer 
förvaltningen/nämnden lagen. Det har prövats vid flertal tillfällen och förvaltningen/nämnden 
har fått rätt utom i några få fall. Det kan trots detta föreligga olika åsikter om huruvida lagen 
följs.   
 
§ 7. Utkast tjut Genomförande av stödboende med 6 lägenheter för personer med 
psykisk funktionsnedsättning i kv Svea Artilleri, Carl Akrells gata (med i utskicket) 
Flera synpunkter framkom från rådets ledamöter. Efter diskussion och olika mätningar 
utifrån ritning på lägenheterna framkom följande synpunkter: 
 

• Det saknas balkong i tre av lägenheterna 
• Det går ej att få plats med sjuksäng 
• Det saknas läkemedelsskåp  
• Badrummen är för små för att rymma rullstol 

 
Vad gäller sjuksäng informerade Håkan Wiegandt att boendet inte är tänkt för personer som 
är permanent sängliggande. 
 
Läkemedelsskåp ska inte finnas i lägenheterna då det är ett stödboende. Håkan Wiegandt 
tillsammans med bitr.enhetschef Håkan Sandberg och medicinskt ansvarig sjuksköterska 
(MAS) ansvarar tillsammans för planering av läkemedelshantering.  
 
Vad gäller badrummens storlek så informerade Håkan Wiegandt omgående lokalansvarig om 
att badrummen inte rymmer rullstol.  
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§ 8. Utkast tjut Inriktningsärende boende för personer med funktionsnedsättning (med i 
utskicket) 
På Gärdets äldreboende planeras ett gruppboende för äldre personer med begåvningsmässig 
funktionsnedsättning. Till boendet ska en del äldre personer som nu bor på gruppboendet på 
Eriks Dahlbergsgatan flyttas. Gruppboendet på Eriks Dahlbergsgatan kommer därmed att 
omvandlas till ett boende för yngre personer med lättare begåvningsmässig 
funktionsnedsättning. 
 
Synpunkt framkom från rådets ledamöter att det inte är lämpligt att placera rullstolsburna 
personer i boendet, eftersom ingången saknar hiss. 
 
§ 9. Info om planering av arbetet inför verksamhetsplan för 2007 
Solveig Blid informerade om att den nya majoritetens förslag till budget kommer den 2006-
11-09. Då sätter arbetet med verksamhetsplan för 2007 igång på allvar. Rådet kommer att få 
anvisningarna sända till sig snarast möjligt. Arbetet med verksamhetsplanen kommer att 
behandlas på rådets ordinarie sammanträde 2006-11-30 och på extra sammanträde 2006-12-
18. Verksamhetsplanen kommer att tas upp för beslut på beredningsnämnd, som blir en öppen 
nämnd, 2007-01-11, där möjlighet till bordläggning finns. Slutligt beslut gällande 
verksamhetsplanen 2007 tas på nämnd senast 2007-01-25. 
 
Vad gäller ledamöter till handikapprådet så ska nya ledamöter utses för den nya 
mandatperioden, fyra år. Om inget nytt råd hinner utses före årsskiftet har det tidigare gjorts 
så att det nuvarande rådet sitter kvar till och med första mötet i januari, följande år. Någon 
ledamot har redan fått förfrågan från HSO om att sitta kvar i rådet.  
 
§ 10. Aktivitetslistan – att ta upp på följande möten 
På mötet 2006-11-02 kommer Margareta Bjerke och någon mer person från 
Arbetsförmedlingen och informerar om olika typer av anställningsformer och bidrag som 
finns för arbetsgivare som anställer personer med funktionsnedsättningar samt vilka krav som 
gäller för att få tillgång till sådan anställning/bidrag.  
 
På mötet 2006-11-02 kommer också uppsökaren Ulrika Gustafson och personliga ombudet 
Anita Johnson, för att prata om sina erfarenheter av arbetet och hur de kompletterar varandra 
med sina olika funktioner. 
 
På mötet 2006-11-02 kommer temat för övrigt att vara personer med psykisk 
funktionsnedsättning. 
 
§ 11. Synpunkter/frågor kring info i utskicket 
Inga synpunkter. 

 
§ 12. Listan på inkommen info  
Inga synpunkter. 
 
§ 13. Övriga frågor 
Då Per-Ola Larsson lämnade mötet under § 7 bestämdes att Ulf Lettermark i stället justerar 
hela mötesprotokollet.  
 
Per-Ola Larsson lämnade mötet då han ansåg att förvaltningen/nämnden inte längre hade 
någon representant närvarande efter att förvaltningens chefer och nämndens presidium lämnat 
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mötet. Han ansåg att det därmed inte fanns någon att samverka med och hänvisade till 
samverkan enligt 5 kap 8 § SoL.  
 
§ 14. Avslutning 
Mötesordföranden tackade samtliga närvarande och avslutade mötet. 
 
Tillägg 
Förslag på punkter som handikapprådets presidium vill ha med på nästa sammanträde, 2006-
11-02, behöver Solveig Blid få senast 2006-10-23. 
 
 
  


